
 
 

Protokół Nr 27/17 
z posiedzenia komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 

 odbytego dnia 28 marca 2017 r. 
w sali konferencyjnej siedziby Urzędu Gminy Stargard 

 
 
 

Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet otworzył i prowadził posiedzenie, witając 
wszystkich obecnych. 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu oraz Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, Zastępca Wójta Jerzy 
Makowski oraz  Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska.  
W posiedzeniu uczestniczył  Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski. 
Z gości zaproszonych w części posiedzenia komisji uczestniczyła Pani Patrycja Gross – 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Stargardzie.  
Na podstawie listy obecności przewodniczący komisji stwierdził, że jest niezbędne quorum 
do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 4 członków Komisji Socjalno Porządkowej i 
Oświaty obecnych było 4 członków komisji. 
O terminie posiedzenia członkowie Komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 
materiały w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty.  
 

1. Zatwierdzenie porządku obrad 
 

Przewodniczący komisji odczytał zaproponowany porządek posiedzenia i zwrócił się z 
pytaniem, czy są uwagi do porządku. 
Wobec braku uwag do porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet 
poddał pod głosowanie zaproponowany porządek posiedzenia. 
Komisja Socjalno Porządkowa i Oświaty  jednogłośnie tj. 4 głosami „za” przyjęła  porządek 
posiedzenia komisji według, którego obradowała w brzmieniu jak niżej : 
 
1.Zatwierdzenie porządku obrad 
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 
3.Stan bezrobocia na terenie gminy  
   Opinia komisji na sesję 
4.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 31 marca 2017 r.   
5.Sprawy różne 
6.Zamknięcie posiedzenia komisji 
 

 2.Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w dniu  28 lutego 2017 r. 
 
Przewodniczący komisji zaproponował przyjęcie protokołu Nr 26/17 z ostatniego posiedzenia 
komisji  bez odczytywania. 
 
Komisja Socjalno Porządkowa i Oświaty  jednogłośnie tj.4 głosami „za” przyjęła protokół Nr 
26/17 z dnia 28 lutego 2017 roku bez odczytywania. 
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Ad.3 
 
Pani Patrycja Gross Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Stargardzie omówiła informację 
o stanie bezrobocia w gminie Stargard na koniec 2016 roku oraz odpowiadała na pytania 
radnych. 
Przewodniczący komisji po zakończeniu dyskusji podał do protokołu  przyjętą opinię komisji 
w brzmieniu jak niżej: 
Komisji Socjalno-Porządkowa i Oświaty zapoznała się z informacją o stanie bezrobocia w 
Gminie Stargard na koniec 2016 roku, którą przedstawiła  Pani Patrycja Goss - Dyrektor 
Powiatowego Urzędu Pracy w Stargardzie, a komisja wyrażając opinię- informację przyjęła. 
Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu .  
Ad.4   
Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 31 marca 2017 roku 
 
Przewodniczący komisji odczytał projekty uchwał przygotowane pod obrady najbliższej sesji, 
komisja te projekty  przeanalizowała, wysłuchała uzasadnień i wyjaśnień udzielonych przez 
Wójta Gminy, Zastępcę  oraz  Skarbnika  Gminy ,a następnie zaopiniowała jak niżej: 
W związku z przybyciem na posiedzenie komisji przedstawicieli Wodociągów 
Zachodniopomorskich w Goleniowie w osobach : 
Pan Szymon Różański       – Dyrektor Wodociągów Zachodniopomorskich w Goleniowie 
Pani Ewelina Szwed          – Kierownik  Działu Eksploatacji  
Pan Bartosz Okoń             -  Kierownik Działu Obsługi Odbiorców   
Pan Piotr Pilipczuk           – Kierownik Oddziału Terenowego  w Stargardzie – Lipnik, 
za zgodą członków komisji przystąpiono do omówienia   w pierwszej kolejności projektów  
uchwał takich jak : 
- projekt uchwały Nr XXVII/199/17 w sprawie uchwalenia aktualizacji  Wieloletniego Planu 
Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na terenie 
Gminy Stargard na lata 2016-2018 zatwierdzonego uchwałą nr XVI/107/16 Rady Gminy 
Stargard  
Jako pierwszy głos zabrał Pan Dyrektor Szymon Różański i wyjaśnił przyczyny aktualizacji 
Planu i tutaj powiedział o budowie oczyszczalni ścieków w Pęzinie, bo jak powiedział  
Pan Dyrektor stan obecnych urządzeń jest bardzo zły, będzie to oczyszczalnia kontenerowa, 
całkowity koszt 2,8 mln zł i jak poinformował, inwestycja będzie wdrażana i realizowana. 
Kolejna sprawa to założenie nakładek na wodomierze  do odczytu radiowego i tutaj Pan 
dyrektor powiedział o kradzieżach wody, które zdarzają się i poprosił o aktualizację tego 
planu. 
Przewodniczący komisji zabierając głos powiedział o takiej sytuacji, gdzie mieszkańcy  nie 
posiadają wodomierzy, a opłata następuje ryczałtem oraz to, że  w przypadku rolnika 
pobierana jest woda do oprysków i innych celów rolniczych. 
Pan Dyrektor Szymon Różański odpowiedział, że nie można zmusić odbiorcy, aby z ryczałtu 
przeszedł na wodomierz, powinna odbyć się aktualizacja osób jeżeli jest ryczałt, polityka 
prowadzona przez firmę to ograniczanie osób z ryczałtem.  
Kolejno komisja dyskutowała na temat wymiany hydrantów i ich  kolorów, wyjaśniona i 
przedyskutowana była sprawa poruszona przez radnego Janusza Łojko dotycząca zawartych 
w planie częstych  wymian rurociągów.Pan Kierownik Piotr Pilipczuk wyjaśnił radnemu 
Januszowi Łojko, co może być przyczyną ,że w urządzeniach , które używa radny do filtracji 
wody w domu na filtrach znajduje się brud- np. mogą to być awarie, czy brak prądu. 
Radny Mariusz Klewin powiedział o sytuacji związanej z zapychaniem się studzienki  
kanalizacyjnej w miejscowości Pęzino ( koło stołówki ) i ciągłych przyjazdach  pracowników  
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do awarii. W związku z budową oczyszczalni ścieków radny zapytał, czy  do tej oczyszczalni 
zostanie podłączona ta  część miejscowości, która nie jest skanalizowana. 
Odpowiedzi udzielił Pan Piotr Pilipczuk i wyjaśnił, że zapychanie studzienki kanalizacyjnej 
związane jest ze złym spadkiem, a odnośnie podłączenia do oczyszczalni  tej części 
miejscowości, która nie jest skanalizowana  Pan Piotr Pilipczuk odpowiedział, że jest w stanie 
przyjąć, ale do tej części  należałoby wybudować sieć.  
Radny Janusz Łojko powiedział o  studzience kanalizacyjnej koło kościoła w miejscowości 
Klępino, iż w tej studzience jest bardzo dużo wody i poprosił radny , aby  to sprawdzić. 
Radny Mariusz Klewin  zabierając głos w sprawie budowy oczyszczalni ścieków zapytał, czy 
budowa rozpocznie się w tym roku i dla informacji przypomniał ,że w roku 2016 miała być 
opracowana dokumentacja. 
Pan Piotr Pilipczuk odpowiedział, że obecnie trwają prace związane z opracowaniem 
dokumentacji projektowej i zaznaczył, że są to sprawy które trwają najdłużej i poinformował  
o problemie  z energią. 
Po zakończeniu dyskusji przewodniczący komisji poddał projekt uchwał do zaopiniowania 
pod głosowanie. 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Kolejno komisja przystąpiła do opiniowania następujących projektów uchwał tj. : 
- projekt uchwały Nr XXVII/200/17 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 
i  
- projekt uchwały Nr XXVII/201/17 w sprawie ustalenia dopłaty do ceny odprowadzanych 
ścieków na terenie Gminy Stargard 
Wójt Gminy poinformował  skąd się wzięła  dopłata gminy i jest to kwota w wysokości 170 
tys. zł i tutaj jak wyjaśnił wójt, iż po kontroli w Wodociągach może to być tylko dopłata dla 
mieszkańca w wysokości 0,88 zł do ceny  1 m 3 odprowadzanych ścieków. Kontynuując 
wypowiedź wójt powiedział o propozycji komisji gospodarki, aby zapisać w paragrafie 
pierwszym projektu uchwały Nr XXVII/201/17 , wysokość  kwoty  dopłaty tj. nie więcej niż 
170 tys zł ( 193 m 3  ścieków ) , bo powyżej tej kwoty to strata Wodociągów i dlatego taka 
propozycja zostanie zapisana w projekcie uchwały, po zasięgnięciu opinii radcy. 
Po zakończeniu dyskusji i wyjaśnieniach ze strony przedstawicieli Wodociągów 
przewodniczący poddał projekty uchwał do zaopiniowania pod głosowanie i tak : 
- projekt uchwały Nr XXVII/200/17 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 
Komisja opiniując w/w projekt uchwały opowiedziała się 3 głosami „przeciw „ i 1 głosie 
 „ wstrzymującym się”.   
- projekt uchwały Nr XXVII/201/17 w sprawie ustalenia dopłaty do ceny odprowadzanych 
ścieków na terenie Gminy Stargard 
Komisja jednogłośnie tj.  4 głosami „za’ pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 -  projekt uchwały Nr XXVII/192/17 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
    bezdomnymi oraz  zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stargard w 2017 
roku 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił zastępca wójta. 
Radny Mariusz Klewin powiedział o sprawie, którą zgłaszał do referatu  gospodarki 
nieruchomościami i rolnictwa, a dotyczyła  ta sprawa śmieci , które są składowane koło bazy 
autobusowej w Pęzinie, a sprawdzenia czy osoby mieszkające w pobliżu posiadają deklaracje 
na wywóz odpadów komunalnych. 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za’ pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
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- projekt uchwały Nr XXVII/193/17  w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 
gimnazjum prowadzonych przez  Gminę Stargard do nowego ustroju szkolnego. 
Zastępca wójta poinformował,  że na poprzedniej sesji była podjęta uchwała w sprawie 
projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum prowadzonych przez Gminę 
Stargard do nowego ustroju szkolnego, a   po uzyskaniu opinii, które zostały odczytane przez 
wójta , nie jest już projektem dostosowania sieci szkół tylko uchwałą.   
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami ‘za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.    
 
- projekt uchwały  Nr XXVII/194/17 w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na     
  drugim etapie rekrutacji do oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach  
   podstawowych i klas pierwszych publicznych szkół  podstawowych dla których organem  
   prowadzącym jest Gmina  Stargard  
Z uzasadnieniem do projektu uchwały zapoznał członków komisji zastępca wójta. 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
- projekt uchwały  Nr XXVII/195/17 w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania i  
  rozliczenia dotacji dla niepublicznych przedszkoli i niepublicznych innych form  
  wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Stargard oraz ustalenia  
  zakresu kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania 
Zastępca wójta poinformowała dlaczego projekt uchwały trafił ponownie pod obrady sesji, 
ponieważ po zbadaniu uchwały przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Szczecinie o czym 
informował Przewodniczący Rady Gminy na poprzedniej sesji zostało zgłoszone zastrzeżenie, 
które zostało   uwzględnione w projekcie obecnej uchwały. 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
- projekt uchwały Nr XXVII/196/17  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania  
  Rodziny na lata 2017-2019 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
  
- projekt uchwały Nr XXVII/197/17  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu  
  Przeciwdziałania  Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata  
  2017-2019 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
  
- projekt uchwały Nr XXVII/198/17 w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 r.  
Z uzasadnieniem  do projektu uchwały członków komisji zapoznała Skarbnik Gminy,  
następnie wspólnie  z Wójtem Gminy odpowiadali na pytania i uwagi radnych i tutaj m.in. 
wójt  odpowiadając na pytanie radnego Janusza Łojko odnośnie ochotniczej straży pożarnej w 
Grzędzicach powiedział, że członkowie tej straży na nowo się reaktywowali i działają, bo  jest 
to tradycja dla tych osób, aby była ochotnicza  straż pożarna  we wsi, a remont będzie nie 
tylko  dotyczył wewnętrznej instalacji elektrycznej  OSP Grzędzice.  
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami ‘za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Ad.5 
W sprawach różnych zabierając głos wójt gminy poinformował, iż wpłynęło pismo – Park 
Wiatrowy Tychowo Sp. z o.o. Warszawa  i jest to wniosek o stwierdzenie i zwrot nadpłaty 
podatku od nieruchomości i jest to kwota 955.896 zł ( 3 x 318.632 zł) jest uzasadnienie tego  
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wniosku. Nasze stanowisko jest takie powiedział Wójt, że nie zmuszaliśmy firmy o dokonanie 
korekty, a sami przysłali. Otrzymane środki są obecnie na lokacie informował wójt i dodał, że 
nie ma zamiaru ich zwracać. Jest informacja w gazecie Prawnej, że firmy wiatrowe nie mogą 
się zwracać o zwrot podatku, są wyroki sądów które mówią, że jest to budowla i wymieniają 
co podlega opodatkowaniu, a kończąc wójt dodał, że  nie jest to budowa tylko budowla i z tą 
sprawą  należy pójść do Sądu. 
Kolejno skarbnik gminy zabierając głos powiedziała ,że na sesję kwietniową miała szykować 
korektę budżetu, ale teraz pozostaniemy na tym kredytowaniu co mamy założony. Poczekamy 
na wyrok w tej sprawie Naczelnego Sądu Administracyjnego. 
Radny Janusz Łojko zapytał o podatek odnośnie biegnącego przez gminę  rurociągu 
gazowego i tutaj wójt odpowiedział ,że gmina wystąpiła do firmy o złożenie nowej deklaracji 
jak również wystąpiono do innych firm m.in.  do energetyki. 
Kolejno wójt udzielił odpowiedzi na pytanie radnego Mariusza Klewina w sprawie podwyżki 
płac dla pracowników w roku bieżącym. 
Radny Janusz Łojko zwrócił się z prośba o interwencję w sprawie  drogi Małkocin –Grabowo 
bo jak dodał radny miała być ta droga remontowana i poprosił o roboty interwencyjne na tej 
drodze. Kontynuując wypowiedź radny powiedział, że  firma dowożąca dzieci z Grabowa  do 
szkoły w Małkocinie  jeżeli nie jeździ ustaloną trasą, a na około tj. przez Stargard  to  podnosi 
swoje koszty związane z dowozem dzieci do szkoły, bo nie zgodnie z umową. 
Wójt Gminy  odpowiedział, że musi zdecydować w tej sprawie i ewentualnie ogłosić przetarg 
na  trasę przez miasto, a  drogę wyrównać. 
Przewodniczący komisji zwrócił się z prośbą o jak najszybsze załatanie dziur w części 
asfaltowej drogi w Poczerninie  i dróg wewnętrznych w miejscowości Sowno- ulica Sosnowa 
i poprosił o zainteresowanie ulicą Parkową , bo tam są kolejny i zalewa woda. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski zapytał, kto zabiera śmieci z przystanków 
autobusowych bo z obserwacji prawdopodobnie nikt tych śmieci nie zabiera. 
Radny Mariusz Klewin przedstawił jak wygląda sprawa odbioru śmieci  z przystanków w 
miejscowości Pęzino, że nikt nie opróżnia , a robi to w zakresie własnym sołtys tego 
sołectwa.  
Ad.6 
Wobec wyczerpania porządku  Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet podziękował 
wszystkim za udział i zamknął posiedzenie. 
 
 
                                                                                                            Przewodniczący Komisji  
 
                                                                                                                 Jarosław Kornet 
Protokołowała:  
Z. Stoczkowska  
   
 
 
 


